
RM.0012.3.5.2019

P R O T O K Ó Ł   Nr  7/19
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Rolnictwa 

Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej w dniu 27 sierpnia 2019 r.

Obradom przewodniczyła – p. Helena Urban, Przewodnicząca Komisji.

Miejsce  obrad:  sala  konferencyjna  Urzędu  Miejskiego w  Czarnej  Białostockiej  przy  
ul. Torowej 14A.

Obrady rozpoczęto o godz. 14:22 a zakończono o godz. 16:55.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 6 radnych członków Komisji, zaproszeni goście oraz
mieszkańcy, zgodnie z listą obecności (lista w załączeniu do protokołu). Nieobecna na sesji
radna p. Ewa Zglejszewska.

Ad. 1) Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Rolnictwa p. Helena Urban,
otwierając obrady Komisji stwierdziła, że liczba obecnych radnych na sali obrad zabezpiecza
regulaminowe kworum do podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji Komisji. Powitała
członków Komisji, Burmistrza Czarnej Białostockiej, pracowników Urzędu Miejskiego, gości
zaproszonych  oraz  mieszkańców.  Poinformowała  zebranych  o  nagrywaniu  obrad  
i późniejszym upublicznieniu zarejestrowanego dźwięku w Biuletynie Informacji Publicznej
gminy.

Zgłoszono zmiany do porządku obrad:

1) w związku z wycofaniem skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Czarnej
Białostockiej,  Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie zadecydowała o zdjęciu
punktu z porządku obrad (w dniu 23 sierpnia br. Skarżąca wycofała skargę ze względu
na wyjaśnienie sprawy, skan pisma Radni otrzymali pocztą e-mail);

2) zgodnie  z  wnioskiem  Burmistrza,  Komisja  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie
wyraziła zgodę na ujęcie w porządku obrad czterech dodatkowych projektów uchwał:

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Czarna Białostocka na 2019 rok,

 zmieniającą uchwałę Nr VIII/71/19 z dnia 9 maja 2019 r. w sprawie udzielenia

pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  dofinansowanie  zadania
„Budowa drogi  powiatowej Nr 1421B na odcinku przejścia przez m. Klimki -
odcinek o długości ok. 807 m”,
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 w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Czarna

Białostocka na lata 2019 – 2025,

 w  sprawie  nawiązania  współpracy  z  Gminą  Supraśl,  Nadleśnictwem  Czarna

Białostocka, Nadleśnictwem Supraśl i partnerem litewskim (Republika Litewska).

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 6/19 z posiedzenia Komisji w dniu 11 czerwca 2019 r.

3. Omówienie  informacji  Burmistrza  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy,  przebiegu
wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury oraz kształtowaniu się
wieloletniej prognozy finansowej, za pierwsze półrocze 2019 r.

4. Podsumowanie pracy Komisji za pierwsze półrocze 2019 r.

5. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia
regulaminu wynagradzania nauczycieli w placówkach oświatowych prowadzonych przez
Gminę Czarna Białostocka.

6. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia
opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę.

7. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zasięgnięcia od Komendanta
Wojewódzkiego Policji w Białymstoku informacji o kandydatach na ławników.

8. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały
Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Parku
Krajobrazowego Puszczy Knyszyńskiej im. Profesora Witolda Sławińskiego.

9. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na
Burmistrza Czarnej Białostockiej.

10. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym
zasobem Gminy Czarna Białostocka na lata 2017-2021.

11. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  bonifikat  i  wysokości  stawek
procentowych przy sprzedaży nieruchomości jako lokal mieszkalny.

12. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy
Czarna Białostocka na 2019 rok.
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13. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/71/19 z dnia
9 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na
dofinansowanie  zadania  „Budowa  drogi  powiatowej  Nr  1421B  na  odcinku  przejścia
przez m. Klimki - odcinek o długości ok. 807 m”.

14. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy Czarna Białostocka na lata 2019 – 2025.

15. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nawiązania  współpracy  
z  Gminą  Supraśl,  Nadleśnictwem  Czarna  Białostocka,  Nadleśnictwem Supraśl  
i partnerem litewskim (Republika Litewska).

16. Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

17. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Ad. 2) Przyjęcie protokołu nr 6/19 z posiedzenia Komisji w dniu 11 czerwca 2019 r.

Protokół Nr 6/19 z posiedzenia Komisji  Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Rolnictwa, 
z  dnia 11 czerwca 2019 r.,  został  wyłożony w urzędzie  oraz przekazany radnym pocztą  
e-mail. Uwag do protokołu nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym protokół został przyjęty:  
za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. Nieobecna radna p. Ewa Zglejszewska.

Ad.  3)  Omówienie  informacji  Burmistrza  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy,
przebiegu  wykonania  planu  finansowego  samorządowych  instytucji  kultury  oraz
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, za pierwsze półrocze 2019 r.

Skarbnik gminy p. Bogusława Wojtulewicz omówiła informacje:

 o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  za  pierwsze  półrocze  2019  r.  (zarządzenie  

Nr 74/19 Burmistrza Czarnej Białostockiej z dnia 27 sierpnia 2019 r.), 

 o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej (zarządzenie Nr 75/19 Burmistrza

Czarnej Białostockiej z dnia 27 sierpnia 2019 r.),

 o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze

półrocze  2019  r.  (zarządzeniem  Nr  76/19  Burmistrza  Czarnej  Białostockiej  z  dnia  
27 sierpnia 2019 r.).

Członkowie Komisji i Komisja nie zgłosili uwag i wniosków do przedstawionych informacji. 

3



Ad. 4) Podsumowanie pracy Komisji za pierwsze półrocze 2019 r.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  sprawozdanie  z  działalności  Komisji  za  okres  
od 20 listopada  2018  r.  do  30  czerwca 2019 r.,  czyli  od początku  kadencji.  Komisja  do
sprawozdania  nie wniosła uwag i  je zaakceptowała. Sprawozdanie będzie  przedstawione na
najbliższej sesji Rady Miejskiej w dniu 29 sierpnia 2019 r. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu.

Ad. 5 - 15) Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały ….

Komisja  Oświaty,  Kultury,  Spraw  Społecznych  i  Rolnictwa  zapoznała  się,  omówiła  
i  pozytywnie  zaopiniowała  (nie  wnosząc  uwag)  n/w  projekty  uchwał  przygotowane  na
najbliższą sesję Rady Miejskiej – 29 sierpnia 2019 r.:

 zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Czarna Białostocka; 

 zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez

przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę; 

 w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  w  Białymstoku

informacji o kandydatach na ławników; 

 w  sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Podlaskiego

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Parku  Krajobrazowego  Puszczy  Knyszyńskiej  
im. Profesora Witolda Sławińskiego; 

 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Czarnej Białostockiej; 

 w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Czarna Białostocka na lata
2017-2021; 

 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia zasad udzielania

bonifikat  i  wysokości  stawek procentowych przy sprzedaży  nieruchomości  jako lokal
mieszkalny; 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Czarna Białostocka na 2019 rok; 

 zmieniająca uchwałę Nr VIII/71/19 z dnia 9 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy

finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  dofinansowanie  zadania  „Budowa  drogi
powiatowej  Nr  1421B  na  odcinku  przejścia  przez  m.  Klimki  -  odcinek  o  długości  
ok. 807 m”;
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 w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Czarna  Białostocka  

na lata 2019 – 2025;

 w sprawie nawiązania współpracy z Gminą Supraśl, Nadleśnictwem Czarna Białostocka,

Nadleśnictwem Supraśl i partnerem litewskim (Republika Litewska).

Przy  omawianiu  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Burmistrza  Czarnej
Białostockiej,  Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji  p.  Kamil  Tomaszewski
poinformował o wniosku Komisji w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Czarna
Białostocka polegających na doprecyzowaniu zapisu w § 9 ust. 2 i określeniu 7 dniowego
terminu na publikację nagrań z sesji rady gminy.

Ad. 16) Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

Pytania i wnioski zgłoszone na Komisji:

Komisja  dyskutowała  na  temat  komunikacji  autobusowej  na  trasie  Czarna  Białostocka  –
Białystok,  możliwości  zwiększenia  połączeń komunikacyjnych dla  mieszkańców wsi  oraz
potrzebie  zwiększenia  liczby  autobusów  szczególnie  w  godzinach  porannych,  na  dojazd
młodzieży do szkół a dorosłym do pracy. Już teraz są trudności z dojazdem do Białegostoku, a
po rozpoczęciu roku szkolnego, jeżeli nic się nie zmieni, problemy będą jeszcze większe.  
W dyskusji  udział  wzięli:  radna  p.  Anna Siemienowicz,  Zastępca  Burmistrza  p.  Wiesław
Majewski, Burmistrz p. Jacek Chrulski, radna p. Urszula Taudul, radny p. Marek Święcicki. 

Radna  p.  Luiza  Dobrowolska  i  radna  p.  Urszula  Taudul  wnioskowały  o  interwencję  
w Powiecie w sprawie poprawienia chodnika przy ul. Sienkiewicza, na odcinku od bloku  
ul.  Sienkiewicza 9 do skrzyżowania z ul. Fabryczną. Chodnik jest w opłakanym stanie.

Radna  p.  Anna  Siemienowicz  zgłosiła  ubytek  w  asfalcie  przy  dawnej  betoniarni  
(ul Fabryczna). Dziura jest dość głęboka. Był tam też znak drogowy.

Komisja  dyskutowała  na  temat  niszczenia  mienia  gminnego  przez  mieszkańców  
i  zdarzających  się  kradzieży  tego  mienia.  W dyskusji  udział  wzięli:  Burmistrz  p.  Jacek
Chrulski, radny p. Marek Święcicki, radna p. Urszula Taudul.  

Radna p.  Anna Siemienowicz ponowiła  wniosek o  oznakowanie ścieżki  rowerowej przy  
ul. Sosnowej w Czarnej Wsi Kościelnej. W miejscu gdzie ciąg pieszo - rowerowy przechodzi
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w ścieżkę w lesie,  należy postawić znak informujący,  że  ścieżka jest  przedłużeniem tego
ciągu. Przyjezdni o tym nie wiedzą i zjeżdżają na ul. Wrzosową.

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Pomyślimy jak to oznakować.

Radna p. Anna Siemienowicz pytała co będzie z funduszem sołeckim w Klimkach? 

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Nie ma Sołtysa, więc nie będzie funduszu.

 

Radna p. Luiza Dobrowolska pytała co w sprawie dofinansowania budowy pomostów nad
zalewem?

Odpowiedź Burmistrza p.  Jacka Chrulskiego:  Nasz wniosek nie otrzymał dofinansowania.
Sześć wniosków otrzymało, a nasz znalazł się na pozycji 7. Jeżeli po przetargach znajdą się
oszczędności, to mamy szansę, że przypadną one naszej gminie.   

Radna p. Helena Urban pytała, czy tylko trzy wnioski będą głosowane spośród wszystkich
zgłoszonych do budżetu obywatelskiego? 

Zastępca Burmistrza p. Wiesław Majewski: Głosowane będą wszystkie wnioski, a przejdą te
które uzyskają największą liczbę głosów. Oczywiście w ramach przyznanego budżetu.   

Radny p. Marek Święcicki prosił o interwencję w zakładzie energetycznym, by zamontowali
platformę  dla  gniazda  bocianiego,  które  ptaki  zaczęły  budować  na  słupie  nr  1  we  wsi
Łapczyn.

Burmistrz  p.  Jacek  Chrulski i  Członkowie  Komisji  brawami  podziękowali  radnemu  
p. Markowi Święcickiemu za wykoszenie poboczy drogi od Chmielnika w kierunku Łapczyna
i na Przewalankę. Wykonał to swoim sumptem, przy użyciu swego sprzętu i paliwa. 

Ad. 17) Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Wobec  wyczerpania  porządku  dziennego  Przewodnicząca  Komisji  zamknęła  posiedzenie
Komisji, dziękując uczestnikom za udział w obradach.
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Zapis obrad (ścieżka dźwiękowa) dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Czarna Białostocka  w zakładce:  Strona główna Rada Miejska VIII kadencja  Nagrania  
z komisji RM.

(https://bip.um.czarnabialostocka.wrotapodlasia.pl/rada-miejska/viii_kadencja
/nagrania_z_komisji_rm/). 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała  Bożena  Kucharewicz,  inspektor  ds  obsługi  Rady  Miejskiej  i  informacji
publicznej.

Przewodnicząca Komisji Oświaty,
Kultury, Spraw Społecznych i Rolnictwa

Helena Urban
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